
خبر کوتاهاخبار
نمکی: باید مثل پارسال از رفت و آمدها در ایام نوروزی جلوگیری کنیم

مخالف صریح وزارت بهداشت با مسافرت

استاندار تهران در جمع خبرنگاران:

اجرای طرح منع تردد در تهران ادامه دارد

شهردار تهران :

بسیاری از تجهیزات ایستگاه مترو »دولاب « و »میدان قیام« داخلی است

وزارت بهداشت: مردم برای خرید ایام پایانی 
سال، به صورت اینترنتی اقدام کنند

هشدار زالی به افراد بالای ۶۵ سال
شهروندان کجا دو ماسک بزنند

خوشحالی برای تصویب وام ازدواج ۱۰۰ میلیونی یا نگرانی از ایجاد انحراف در ازدواج برای کسب وام؟

وزیر بهداشت، با اشاره به وضعیت مرگ و میر 
ناشی از بیماری های غیر واگیر، از بیماران قلبی به 

عنوان سر لیست سیاه این بیماری ها نام برد.
عروق  و  قلب  بیمارستان  نمکی، گفت:  سعید 
شهید رجایی، ویترین بزرگ علمی و مایه امید آن 
آخرین  را  بیمارستان  این  است  بیمارانی  از  دسته 

پایگاه مراجعه خود می دانند.
درمانی  و  علمی  جایگاه  به  اشاره  با  وی 
افراد  افزود: حضور  رجایی،  قلب شهید  بیمارستان 
باعث  اند،  آمده  گردهم  مرکز  این  در  که  توانمند 
شده تا بیماران قلبی با مراجعه به این مرکز، بعد از 

لطف خدا، شفا بگیرند و گرفته اند.
وزیر بهداشت با اشاره به وضعیت بیماری های 
قبل  دهه  سه  از  بنده  گفت:  کشور،  در  واگیر  غیر 
غیر  بیماری های  چاله  سیاه  در  افتادن  به  نسبت 
واگیر هشدار داده بودم و در سر لیست سیاه این 

بیماری ها، بیماران قلبی و عروقی خواهند بود.
هزار  از ۳۸۵  هزار مرگ  داد: ۱۰۰  ادامه  وی 
و  خون  پرفشاری  از  ناشی  کشور  در  میر  و  مرگ 
هزار  اینکه ۳۱۳  می افتد. ضمن  اتفاق  آن  عوارض 
سکته های  واگیر،  غیر  بیماری های  دلیل  به  مرگ 

قلبی و مغزی، در صدر قرار دارند.
وزیر بهداشت به مرگ های قلبی در اثر کووید 
ثابت  هم  کرونا  دوران  در  گفت:  و  کرد  اشاره   ۱۹
شده که آسیب پذیری بیماران قلبی در اثر ابتلاء به 

کرونا بیشتر از دیگر بیماران است.

نمکی افزود: بررسی ها نشان داده است که ۸۳ 
درصد مرگ های کرونایی در افراد بالای ۶۵ سال یا 
زمینه ای  بیماری  دچار  که  می افتد  اتفاق  بیمارانی 

بوده اند.
کشور  کرونایی  شرایط  به  بهداشت  وزیر 

اصلی  عنوان  به  مسافرت  گفت:  و  کرد  اشاره 
است  مؤثر  بسیار  ویروس  گردش  در  عامل  ترین 
هیچ  موافق  مطلقاً  بهداشت  وزارت  عنوان  به  و 

نیستیم. مسافرتی 
وی ادامه داد: فکر می کنیم مانند سال گذشته 
برای  فرصتی  اسفند  از ۲۵  گفتیم  و  ایستادیم  که 
احیا و بازتوانی کادر بهداشت داشته باشیم امسال 

هم باید از رفت و آمدها جلوگیری کنیم.
که  یافته  جهش  ویروس  به  اشاره  با  نمکی 
با  گفت:  است،  چینی  نوع  از  خطرناک تر  خیلی 
مسافرت  می خواهیم  سهمگینی  ویروس  چنین 
حوصله  و  اند  خسته  مردم  می دانیم  برویم.  هم 
شأن سر رفته و صنعت توریسم آسیب جدی دیده 
برای  ناچاریم  ولی  است  طور  این  دنیا  همه  است 
حفظ سلامت مردم روی برخی پروتکل ها بایستیم. 
یکی از دغدغه های ما همین تعطیلات نوروز است 
نباید  این است که تردد و مسافرت  و پیشنهاد ما 
رویه  بی  ترددهای  و  پرازدحام  جاده های  از  باشد. 
نقاط  اقصی  از  آلوده  جمعیت  آمیختگی  درهم  و 
شدت  به  یافته  موتاسیون  ویروس  یک  انتقال  و 

اضطراب داریم.

استاندار تهران با بیان اینکه همکاری مردم در 
است،  کمرنگ شده  شبانه  تردد  منع  طرح  اجرای 
گفت: این محدودیت ها همچنان اعمال خواهد شد 
زمینه  این  در  از شهروندان درخواست همکاری  و 

داریم.
تهران در  استاندار  بندپی  انوشیروان محسنی 
ایستگاه متروی دولاب و میدان  افتتاح دو  حاشیه 
درخواست  سه  درباره  خبرنگاران  جمع  در  قیام 
موضوع  گفت:  تهران  شهرداری  از  روحانی  حسن 
از  مطالبات  از  یکی  تهران  نامطبوع  بوی  رفع 
شهرداری پایتخت است که اقداماتی جهت رفع این 

مشکل تاکنون انجام گرفته است.
چندین  نامطبوع  بوی  اینکه  به  اشاره  با  وی 

دیگری  و  دام گسترها  آنها  از  یکی  که  دارد  کانون 
با  که  است  پیرامونی  شهرهای  تصفیه خانه های 
کارشناسان  بررسی  طبق  تصویب شده  اعتبارات 
پایتخت  نامطبوع  بوی  درصد   ۵۵ زیست  محیط 
روحانی  دیگر  درخواست  درباره  است.  شده  کمتر 
در  مختلفی  جلسات  گفت:  کار  کودکان  مورد  در 
که  گذشته  روز  جمله  از  شده،  برگزار  زمینه  این 
بهزیستی  و  شهرداری  اتباع،  مدیرکل  با  جلسه ای 
کودکان  جمع آوری  افزود:  وی  شد.  برگزار  تهران 
کار از شهریور آغاز شده و تاکنون ۶۵۰ نفر از این 
کودکان در مراکزی که شهرداری فضای آن را آماده 
است،  کرده  ایجاد  اشتغال  بستر  بهزیستی  و  کرده 

پذیرش شده اند.

استاندار تهران اعلام کرد: اکنون ۶۰۰ نفر از 
هستند.  مراکز  در  هنوز  نفر   ۵۰ و  آزاد  افراد  این 
و  اتباع خارجی  کار،  همچنین ۸۰ درصد کودکان 
آئین نامه ها  براساس  که  هستند  هم وطنانمان  بقیه 
انجام  افراد  این  ساماندهی  جهت  لازم  اقدامات 

گرفته است.
از  روحانی  دیگر  درخواست  خصوص  در  وی 
ساز،  و  ارتفاع ساخت  مورد ساماندهی  در  حناچی 
ابراز داشت: اقدامات خوبی توسط شهرداری انجام 
لحاظ  به  را  شهر  درون  انضباط  و  نظم  و  گرفته 

ساخت و سازها شاهد هستیم.
تردد  محدودیت های  اجرای  درباره  بندپی 
اعمال  این محدودیت ها همچنان  نیز گفت:  شبانه 

خواهد شد و از شهروندان درخواست همکاری در 
این زمینه داریم. ساعات طرح تغییر نمی کند و از 

ساعت ۲۱ تا ۳ صبح اجرای آن ادامه دارد.
وی افزود: شهروندان باید در رعایت پروتکل ها 
منع  طرح  اجرای  در  مردم  همکاری  کنند.  دقت 
تردد شبانه کمرنگ شده و باید تا بهتر شدن اوضاع 

تهران به لحاظ کرونا این همکاری ادامه یابد.
شب  اساسی  کالاهای  تأمین  مورد  در  وی 
عید هم گفت: ستاد تنظیم بازار یک روز در میان 
موضوع  این  شدت  به  و  کرده  برگزار  را  جلساتی 
در  نیز  کشاورزی  جهاد  وزیر  دارد.  قرار  مدنظر 
میادین مربوطه حضور یافته و نظارت بر نرخ اقلام 
و توزیع آن وجود دارد و کمبودی در انبارها نیست.

شهردار تهران گفت: دو ایستگاه مترو »دولاب« و »میدان قیام« 
با اعتبار ۵۸۰ میلیارد تومان احداث شده است و برای اولین بار در 

شرایط تحریم بسیاری از تجهیزات این ایستگاه ها داخلی است.
پیروز حناچی، شهردار تهران در مراسم افتتاح دو ایستگاه متروی 
شورای  اعضای  و  تهران  استاندار  با حضور  که  قیام  میدان  و  دولاب 
شهر و جمعی از مسئولین شهری با دستور رئیس جمهور به صورت 
اعتبار  با  ایستگاه مترو  این دو  ویدئو کنفرانس صورت گرفت، گفت: 
۵۸۰ میلیارد تومان در دو منطقه تاریخی تهران احداث شده است و 
برای اولین بار در شرایط تحریم بسیاری از تجهیزات این ایستگاه ها 

داخلی است.
جاری  سال  اسفندماه  پایانی  روزهای  در  اینکه  یادآوری  یا  وی 
قطار ملی با ۸۰ درصد توان داخلی با حضور رئیس جمهور رونمایی 
خواهد شد. گفت: صدور پروانه های ساختمانی امسال نسبت به سال 
پروانه   ۸۰۰۰ به  اکنون  هم  و  است  داشته  کاهش  درصد   ۷۰  ،۹۱
رسیده است. در عین حال تخلفات ساختمانی هم ۳۰ درصد کاهش 

یافته است.
حناچی با اشاره به اوراق مشارکت برای مدیریت شهری گفت: 
۷۰۰۰ میلیارد اوراق مشارکت در سال ۹۶ و ۱۳ هزار میلیارد ریال 
در  و   ۹۸ سال  در  میلیارد  هزار   ۱۵ و   ۹۷ سال  در  مشارکت  اوراق 

همچنین  گفت:  است،  شده  منتشر  ریال  میلیارد  هزار   ۳۵ مجموع 
مجوز ۲۴ هزار میلیارد ریال هم برای امسال اخذ شده است.

دارای  افراد  برای  عمومی  فضای  سازی  مناسب  زمینه  در  وی 
معلولیت گفت: یکی از اقداماتی است که با جدیت دنبال شده همین 
مناسب سازی فضاهای عمومی است و در این دوره از مدیریت شهری 
شرط افتتاح پروژه ها استاندارد بودن ساختمان پروژه از منظر مناسب 
سازی است. شهردار تهران در ادامه به برخی اقدامات دیگر شهردار 
ی در این دوره از مدیریت شهری پرداخت و گفت: در این دوره از 
مدیریت شهری ۶۳ میدان میوه تره بار ساخته، ۵۱ میدان بازسازی 
و نوسازی شده است و تا پایان سال ۱۱ میدان میوه و تره بار دیگر 
نیز افتتاح خواهد شد که درمجموع تعداد میادین میوه و تره بار در 

تهران به ۲۷۲ می رسد.
وی ادامه داد: با اجرای طرح کاپ در تهران، میزان تولید پسماند 
به ۵ هزار و ۳۰۰ تن رسیده است. در بحث  از ۷ هزار تن  در شهر 
پسماندها همچنین روزانه ۱۰ هزار تن از نخاله های ساختمانی به شن 
و ماسه تبدیل می شود. در این زمینه چهل دستگاه خودروی پسماند 

پزشکی نوسازی و مجهز به دوربین و ردیاب الکترونیکی شده اند.
شهردار تهران به افزایش فضاهای سبز در محدوده داخلی شهر 
سبز،  فضاهای  حجم  و  تعداد  افزایش  با  گفت:  و  کرد  اشاره  تهران 

و  یافته است  به ۹ محله کاهش  از ۱۷ محله  بوستان  بدون  محلات 
همچنین ۱۸ باغ بزرگ تهران در داخل پهنه های مسکونی به مساحت 

۱۰۲ هزار متر مربع برای تبدیل به بوستان تملک شده است.
آتش  ایستگاه   ۱۲ شهری  مدیریت  از  دوره  این  در  گفت:  وی 
نشانی ساخته شده و زمان رسیدن تیم آتش نشان به محل حادثه به 
۴۳ ثانیه کاهش یافته است و به زودی ۶ ایستگاه دیگر افتتاح خواهد 
شد. در این دوره از مدیریت شهری همچنین ۱۰ ایستگاه باران سنج 
و ۴ ایستگاه برف سنج در نقاط مختلف شهر تهران نصب شده است.

هموطنان عزیز با توجه به نزدیک شدن به ایام 
پایانی سال و افزایش تردد و حضور در مراکز خرید، 
توصیه ما این است که به شکل اینترنتی نسبت به 

تأمین کالا و خدمات مورد نظر خود اقدام کنید.
افزایش  درباره  بهداشت  وزارت  سخنگوی 
ترددها و حضور در مراکز خرید در ایام پایانی سال 
هشدار داد و توصیه کرد که مردم در تامین کالا و 
اقدام  اینترنتی  صورت  به  خود  نیاز  مورد  خدمات 

کنند.
هموطنان  گفت:  لاری  سیماسادات  دکتر 

پایانی سال  ایام  به  نزدیک شدن  به  توجه  با  عزیز 
و افزایش تردد و حضور در مراکز خرید، توصیه ما 
این است که به شکل اینترنتی نسبت به تأمین کالا 

و خدمات مورد نظر خود اقدام کنید.
وی ادامه داد: در صورت نیاز به خرید حضوری 

سعی کنید در ساعات کم تردد اقدام کنید.
لاری گفت: به هیچ وجه به مغازه ها و فروشگاه 
هایی که فاقد تهویه مناسب هستند مراجعه نکرده 
و نسبت به حفظ اصول فاصله گذاری و استفاده از 

ماسک اقدام کنید.

کلانشهر  در  کرونا  با  مقابله  ستاد  فرمانده 
از شهروندان درخواست کرد هنگام حضور  تهران، 
دو  از  ازدحام،  پر  و  شلوغ  عمومی  محیط های  در 
به  اشاره  با  زالی،  علیرضا  کنند.  استفاده  ماسک 
افزایشی بیماران کووید ۱۹ در تهران، گفت:  روند 
در  کرونایی  بیمار   ۴۲۰ گذشته  روز  شبانه  در 
نفر  پایتخت بستری شدند که ۹۰  بیمارستان های 
اینکه در  اعلام  با  بوده اند. وی  یو  آنها در آی سی 
حال حاضر ۲۰۵۵ بیمار کرونایی در بیمارستان های 
این  از  نفر   ۷۹۲ افزود:  هستند،  بستری  پایتخت 

با  زالی  هستند.  بستری  یو  سی  آی  در  بیماران 
ناپایدار بیماری کرونا  اشاره به وضعیت شکننده و 
میلیون  یک  کنون  تا  گفت:  تهران،  کلانشهر  در 
پایتخت  درمانی  مراکز  به  مراجعه  هزار   ۳۲۰ و 
داشته ایم. فرمانده ستاد مقابله با کرونا در کلانشهر 
از شهروندان درخواست کرد هنگام حضور  تهران، 
در محیط های عمومی و شلوغ، حتماً از دو ماسک 
کرد:  تاکید  کنند.زالی  استفاده  شیلد  و  ماسک  یا 
از  نیز درخواست می کنیم  بالای ۶۵ سال  افراد  از 

حضور در اماکن عمومی و شلوغ، خودداری کنند.

۱۳ اسفندماه مجلس شورای اسلامی پرداخت وام ازدواج ۱۰۰ 
میلیون تومانی برای پسران کمتر از ۲۵ سال و دختران کمتر از ۲۳ 
با توجه به  افزایش دو برابری وام ازدواجی که  سال را تصویب کرد؛ 
شرایط اقتصادی جامعه برای بسیاری از زوج های جوان شادی بخش 
است، در عین حال می تواند تهدیدی برای ایجاد انحرافاتی در ازدواج 

برای گرفتن وام ۱۰۰ میلیون تومانی باشد.
بودجه ۱۴۰۰ همان  ازدواج در لایحه  وام  برای  پیشنهاد دولت 
۵۰ میلیون تومان سال قبل با بازپرداخت هفت ساله بود که به تمامی 
تا  و  بود  بعد  به   ۹۷ فروردین  اول  از  آنان  عقد  تاریخ  که  زوجینی 
کنون وام ازدواج نگرفته بودند، پرداخت می شد.  ۱۳ اسفندماه مجلس 
 ۷۰ ازدواج  وام  جوانان  ازدواج  از  حمایت  منظور  به  اسلامی  شورای 
به  همچنین  کرد  تصویب  را  ساله   ۱۰ بازپرداخت  با  تومانی  میلیون 
منظور کاهش سن ازدواج این تسهیلات برای زوج های کمتر از ۲۵ 
سال و زوجه های کمتر از ۲۳ سال ۱۰۰ میلیون تصویب شده است. در 
نگاه نخست افزایش وام ازدواج به ۱۰۰ میلیون تومان با توجه به شرایط 
اقتصادی فعلی امری خوشحال کننده به نظر می رسد این در حالیست 
که پیش تر محمد مهدی تندگویان - معاون امور جوانان وزارت ورزش 
ازدواج  و طلاق های صوری، صرف وام  افزایش  و جوانان - نسبت به 
ازدواج در مسائلی به غیر از تشکیل خانواده، بدهکاری جوانان به بانک 
به علت تاب آوری پایین در بازپرداخت وام و... همزمان با خبرهای 

افزایش وام ازدواج به ۱۰۰ میلیون تومان هشدارهایی را داده بود. 
وزارت  جوانان  امور  معاونت  که  بود  گفته  هم  را  این  همچنین 
ورزش و جوانان در صورت تعیین دستورالعمل هایی برای نظارت بر 
دریافت کنندگان وام و کاهش انحرافات احتمالی در ازدواج، با افزایش 

وام ازدواج مخالفتی ندارد.

تندگویان درباره منطق افزایش این وام به ۱۰۰ میلیون تومان 
گفته بود: نمایندگانی که برای سال ۱۴۰۰ پرداخت وام ازدواج ۱۰۰ 
میلیون تومانی را وعده داده اند، برای سال های ۱۴۰۳ و یا ۱۴۰۴ رقم 
وام ازدواج را تا چه اندازه افزایش می دهند؟ آیا با چنین شیب افزایشی 
که شروع شده است، چهار سال بعد این رقم به ۵۰۰ یا ۷۰۰ میلیون 
ارقام تاب  بانکی ما نسبت به این اعداد و  تومان می رسد؟ آیا شبکه 
آوری دارد؟ دریافت و بازپرداخت آن برای جوانان چگونه خواهد بود؟
از سوی دیگر وی معتقد است پرداخت وام ازدواج ۱۰۰ میلیون 
تومانی تنها به جوانان کمتر از ۲۵ سال بی توجهی به متولدان دهه 
و  تورم  مانده اند چراکه  تاکنون مجرد  است که  آنان  و مشکلات   ۶۰
مشکلات اقتصادی سن نمی شناسد و مبنای این افزایش وام تنها برای 

برخی از جوانان باید بر اساس مطالعات کارشناسی باشد.
و جوانان  وزارت ورزش  امور جوانان  معاون ساماندهی  به گفته 
مطابق با آمار سنجی این معاونت، سن مطلوب ازدواج با در نظر گرفتن 
تمامی شرایط اقتصادی و اشتغال و... برای دختران ۲۴ سالگی به بعد 
و برای پسران ۲۶ سالگی به بعد است. از این رو تفکیک در پرداخت 

وام ازدواج ۱۰۰ میلیونی کمکی به ازدواج جوانان نخواهد کرد.
حتی  جوانان  و  ورزش  وزارت  جوانان  امور  ساماندهی  معاون 
پیشنهاد عدم پرداخت وام ازدواج به متقاضیان ۵۰ ساله به بالا را نیز 
داده بود چراکه معتقد است مبنای پرداخت وام ازدواج باید تشکیل 
خانواده پایدار و فرزند آوری باشد و این مهم تنها با مشوق های دائمی 
نظیر توجه به مسکن ارزان، اشتغال و... و نه مشوق های مقطعی مانند 

پرداخت وام امکان پذیر خواهد بود.
تندگویان همچنین گفته بود به علت تغییر دولت و امکان وقفه 
وام  دریافت  جوانان  نمی کنم  توصیه  وام  پرداخت  روند  در  طبیعی 

به  را  ازدواج  وام  تقاضای  نباید  چراکه  بیندازند  تعویق  به  را  ازدواج 
اتفاقی که خروجی آن مشخص نیست، منوط کرد.

ایران،  آمار  از سوی مرکز  آمار منتشره  با  از سوی دیگر مطابق 
میانگین سن در اولین ازدواج برای مردان شهری ۲۷ سال و مردان 
روستایی ۲۶ سال است همچنین این آمار برای زنان شهری ۲۳ سال 

و زنان روستایی ۲۱ سال است. 
بنابراین منطقی به نظر می آید که نمایندگان مجلس برای کاهش 
سن ازدواج وام ازدواج ۱۰۰ میلیونی را به عنوان مشوق قرار دهند اما این 
نکته را هم باید در نظر گرفت که به گفته معاون امور جوانان عدم تهیه 
دستورالعمل های مشخص برای نظارت بر دریافت کننده، کسب اطمینان 
از صرف وام در امور ازدواج و تشکیل خانواده پایدار و... می تواند تنها منجر 
به ازدواج های اجباری و گاهی طلاق های صوری شود و با صرف منابع ملی 

به افزایش جمعیت و خانواده کمکی نخواهند کرد.
همچنین تلاش برای کاهش سن ازدواج در حالی که دختران و 
پسران مهارت های کافی زندگی مشترک را نیاموخته اند تنها نتیجه ای 
که بر جای می گذارد »طلاق« است کما اینکه مطابق با آمار منتشره 
مرکز آمار ازدواج دختر بچه های ۱۰ تا ۱۴ ساله ای که در بهار سال 
جاری در حدود ۷۰۰۰ مورد بوده است با رشد ۲۳ درصدی به بیش 
از ۹۰۰۰ مورد در تابستان ۹۹ رسیده است. در این میان ۱۳۱ مورد 
در  مورد  و ۱۸۸  بهار ۹۹  در  ساله  تا ۱۴  بچه های ۱۰  دختر  طلاق 

تابستان ۹۹ به ثبت رسیده است.
اینکه آمار ازدواج کودکان تا چه میزان به ازدواج اجباری برای 
کسب منافعی نظیر وام ازدواج باز می گردد، مشخص نیست اما به طور 
قطع این آمار طلاق به فقدان مهارت کافی برای زندگی و بعضا ازدواج 

اجباری کودکان بازمیگردد.

در برنامه های خدمات شهری و محیط زیست 
منطقه ۱۲ پایتخت مطرح شد:

»تهران ۱۴۰۰« با حرکت به سوی 
توسعه پایدار در قلب طهران

زیست  محیط  و  شهری  خدمات  معاون 
مدیرکل  با  نشست  برگزاری  از   ۱۲ منطقه 
برنامه ریزی و توسعه امور شهری معاونت خدمات 
شهری و محیط زیست شهرداری تهران خبر داد.
سالانه  نشست  امتیاز،  گزارش  به 
محمدرضا ندرلو، معاون خدمات شهری و محیط 
مدیرکل  عنقایی،  میثم  با   ۱۲ منطقه  زیست 
برنامه ریزی و توسعه امور شهری معاونت خدمات 
در  تهران  شهرداری  زیست  محیط  و  شهری 
زمینه موضوعات نگهداشت شهر، بودجه ۱۴۰۰ 
ساختمان  در   ۱۲ منطقه  در  شهری  امور  حوزه 
این  زیست  محیط  و  شهری  خدمات  معاونت 

منطقه برگزار شد.
مورد  در  نخست  ندرلو  نشست  این  در 
را  عملکرد پروژه های سرمایه ای گزارش جامعی 
ارائه کرد و سپس با تأکید بر اهمیت این پروژه ها 
کوچک مقیاس،  محلی  پروژه های  توسعه  گفت: 
معبر  سد  رفع  و  بهار  از  استقبال  برنامه  مانند 
برنامه های  منطقه،  اقتصادی  گلوگاه های  در 
زیباسازی و فضای سبز محدوده منطقه از جمله 
برنامه های آتی این معاونت در منطقه ۱۲ خواهد 

بود.
او با یادآوری این نکته که معاونت خدمات 
شهری و محیط زیست، وظایف و مأموریت های 
و  رفاه  تأمین  برای  منطقه  در سطح  را  بسیاری 
جلب رضایت حداکثری شهروندان به عهده دارد، 
بحث  معاونت،  این  در  ما  اصلی  اولویت  افزود: 
نگهداشت شهر است و با حرکت به سوی توسعه 
برای تحقق طرح  پایدار در منطقه قلب طهران 

»تهران ۱۴۰۰« کوشا خواهیم بود.
که  مطلب  این  بیان  ضمن  نیز  عنقایی 
بحث نگهداشت شهر اصلی ترین وظیفه مدیریت 
ارشد  مدیران  دغدغه  همه  گفت:  است،  شهری 
و  ستاد  حمایت های  با  که  است  این  شهری 
به  خدمات رسانی  بتوانیم  صف  اجرایی  بازوهای 
انجام  به  مطلوب تری  کیفیت  با  را  شهروندان 
متمم  مشکلات  بررسی  به  ادامه  در  برسانیم.او 
بودجه سال ۱۳۹۹ پرداخت و دستورات لازم را 

در این زمینه صادر کرد.
معاونت  ادارات  رؤسای  جلسه،  انتهای  در 
در  منطقه ۱۲  زیست  محیط  و  خدمات شهری 
کردند  ارائه  گزارش هایی  جاری،  مشکلات  مورد 
و در مورد مسائل باقی مانده تا انتهای سال ۹۹ 

موظف به تکمیل موارد تا انتهای سال شدند.

کاشت ۲ هزار درخت در مسیر 
فرودگاه امام )ره( تا عوارضی قم

جنات  طرح  اجرای  از   ۱۹ منطقه  شهردار 
در قالب کاشت درخت در ورودی شهر تهران از 

فرودگاه امام )ره( تا عوارضی قم خبر داد.
شهردار  توکلی  علی  امتیاز،  گزارش  به 
با  متناسب  درختان  کاشت  به  اشاره  با  منطقه 
افزود:  این مسیر  تهران در  شرایط آب و هوایی 
درخت  هزار   ۲ کاشت  ضمن  راستا  همین  در 
سرو و داغداغان در این مسیر مواصلاتی مهم و 
پرتردد، ۲ هزار و ۲۰۰ اصله درخت نیز با هدف 
توسعه فضای سبز و تعدیل هوای شهر تهران در 
بلوار علامه عسگر، ضلع شمال بهشت زهرا )س( 

کاشته شد.
در  درخت  هزار   ۲ کاشت  از  همچنین  او 
حاشیه بزرگراه شهید هاشمی خبر داد و گفت: 
این  در  ایجاد مسیری سبز  منظور  به  این طرح 
اجرا خواهد  نو  آستانه سال  بزرگراهی در  محور 

شد.
راستای  در  منطقه  شهردار  گفته  به 
مربع  متر   ۱۵۰۰ شهر،  سبز  فضای  نگهداشت 
شهید  بزرگراهی  مسیرهای  در  نیز  گل  فرش 

کاظمی و شهید صنیع خانی احیا می شود.
وی در ادامه با اشاره به اقدامات اجرایی به 
منظور صرفه جویی در مصرف آب برای آبیاری 
نزدیک  راستا  در همین  کرد:  اظهار  فضای سبز 
با  منطقه  محدوده  های  چمن  از  هکتار  نیم  به 
درختچه هایی از گونه های مقاوم در مقابل کم 

آبی، جایگزین شد.

معاون شهردار منطقه ۴ خبر داد:
بهسازی و احداث مسیر پیاده رو در ۴7 

معبرمنطقه ۴
منطقه  شهرداری  عمرانی  و  فنی  معاون 
عملیات  کیلومتر   ۲۲ حدود  اجرای  از  تهران   ۴
دوچرخه  ویژه  مسیر  احداث  و  روسازی  پیاده 
در نواحی۹ گانه خبر داد و گفت: پیاده روهای 
عابران  تردد  برای   ۴ منطقه  معبر   ۴۷ حدود  

مناسب سازی شد.
به گزارش امتیاز، “ مهدی پورشاسب” با 
اعلام این خبر و با بیان اینکه متراژ تقریبی کل 
عملیات پیاده روسازی بیش از حدود ۴۵کیلومتر 
است گفت: به منظور افزایش ایمنی تردد عابران 
پیاده به ویژه افراد کم توان و سالمندان عملیات 
الویت  با  روها  پیاده  سازی  مناسب  و  بهسازی 
اتوبوس  های  ایستگاه  محدوده  و  تردد  پر  معابر 
و پایانه ها در دستور کار قرار گرفت. او افزود: فاز 
نارمک،  مهران،  محلات  در  فعالیت  این  نخست 
تهرانپارس غربی، حکیمیه، جوادیه و قاسم آباد 
و  شد  اجرایی  سالجاری  تابستان  در  نارمک  ده 
دارند.  قرار  بعدی  های  الویت  در  محلات  سایر 
معاون فنی و عمرانی منطقه ۴  خاطر نشان کرد: 
در حال حاضر  بیش از حدود  ۲۲  کیلومتر  از  
معابر  برخی  و  شده  مرمت  عابران،  تردد  مسیر 
قرار  احداث  دستور  در  مناسب  روی  پیاده  فاقد 
گرفت و پیش بینی می شود تا بهار سال آینده 
پیاده  او نقش  برداری برسد.   بهره  به  تکمیل و 
رو ها را در طراحی های  شهری را مهم  و قابل 
: استاندارد سازی  اهمیت خواند و اظهار داشت 
پیاده روها مطابق با اصول حفاظت و ایمنی برای 
کلیه اقشار مهمترین رویکرد منطقه ۴ در  پیاده 
شهید  بلوار  و  سلیمانی  شهید  بزرگراه  روهای  
 ، کوهستان  و  فرجام  های   خیابان   ، عباسپور 
خواجه عبدالله و شهید گرمابدری) احسان( اجرا 

و به بهره برداری رسیده است.

معاون امور اجتماعی و فرهنگی شهرداری منطقه یک :
منطقه یک آماده توسعه گردشگری و 

جذب سرمایه گذاران در سال ۱۴۰۰ است
منطقه یک آماده توسعه گردشگری و جذب 
سرمایه گذاران در این حوزه و برقراری ارتباط با 
در  ها  آپ  استارت  و  بنیان  دانش  های  شرکت 
به   گردشگری  مطلوبتر  خدمات  ارائه  راستای 

شهروندان در سال ۱۴۰۰ است.
سجادی  عباس  سید  امتیاز؛  گزارش  به 
شهرداری  فرهنگی  و  اجتماعی  امور  معاون 
با  اقتصادی  هم اندیشی  نشست  در  یک  منطقه 
توسعه  با هدف  هم افزایی هایی سازمانی  موضوع 
گردشگری که در مرکز کارآفرینی شهری حوزه 
گردشگری منطقه یک برگزار شد با بیان مطلب 
آماده  نیازمند  گردشگری  توسعه  گفت:  فوق 
در شهرداری  زیرساخت های گردشگری  سازی 
تهران است و امیدواریم تا پایان مدیریت شهری 
بخش  این  در  را  موضوعاتی  بتوانیم  کنونی 

پایه گذاری کنیم.
 او گفت: منطقه یک دارای چند موزه بسیار 
و  مناطق  و  موسیقی  سینما،  موزه  مانند  مهم 
مراکز گردشگری بسیاری مانند خانه موزه دکتر 
حسابی است که مورد کم توجهی قرار گرفته اند.
به  گردشگری  فضاهای  این  از  باید  افزود: 
درستی استفاده کنیم و با برنامه ریزی آنها را به 

دیگران معرفی کنیم. 
بخش  از  منطقه  جدید  رویکرد  بیان  با  او 
جدید  دوره  در  گفت:  گردشگری  به  مسکن 
مدیریت شهری با افتتاح مرکز کارآفرینی شهری 
در بوستان جمشیدیه و همچنین مرکز نوآوری و 
فناوری شهر هوشمند در موزه پروفسور حسابی، 
و  دانشگاه، صنعت  پیوند  راستای  در  هایی  قدم 
هستیم  آن  بر  که  است  شده  برداشته  مدیریت 

این گونه اقدامات را تقویت کنیم.
کرد:  تصریح  یک  منطقه  شهردار  معاون 
امسال در بخش های مختلف با همت همکاران 
شاهد تغییری محسوس در جایگاه ها بین مناطق 
بودیم و حتی در حوزه فرهنگی رتبه نخست را 
کسب کردیم و در حوزه خدمات اجتماعی اتفاق 
هایی  زیرساخت  تقویت  با  ما  و  داد  رخ  خوبی 
رتبه  توانیم  می  فراموز  و  بهاران  مجموعه  نظیر 

بندی های خاص را در آینده کسب نماییم.

بازدید شهردار منطقه 7 از روند اجرای 
پروژه های توسعه محله ای ۱۴۰۰

از  جمعی  همراه  به   ۷ منطقه  شهردار 
منطقه  این  کارشناسان  و  مدیران  معاونین، 
روند  از   ۱۴۰۰ نوروز  از  استقبال  مناسبت  به 
پیشرفت پروژه های توسعه محله ای این منطقه 

بازدید کرد.
توجه  لزوم  راستای  امتیاز، در  به گزارش 
به پروژه های توسعه محله ای  مدیریت شهری 
بیشتر  رضایت  هدف  با  ها  پروژه  این  تعریف  و 
های  حوزه  در  پروژه   ۱۲۰ از  بیش  شهروندان، 
مختلف برای اجرا در سال ۱۴۰۰ در این منطقه 
از  ها  پروژه  این  از  بخشی  که  شده  بینی  پیش 
مسیر  در  شد.  بازدید  شهری  مدیران  سوی 
ابتدایی این بازدید روند پیشرفت پیاده رو سازی 
راسته  جنوبی  و  شمالی  ضلع  دوچرخه  مسیر  و 
قدوسی  شهید  و  هویزه  دماوند،  های  خیابان 
در  و  شد  ارزیابی  متر  هزار   ۶ از  بیش  طول  به 
ترافیک  پارک  اولین  پروژه  اجرای  روند  ادامه 
مترمربع   ۱۵۰ تقریبی  مساحت  به  منطقه  این 
گرفت.  قرار  بررسی  ورد  آزادگان  بوستان  در 
همچنین با هدف اجرای پروژه های اجتماعی و 
فرهنگی، شهردار منطقه از نمایشگاه دست آفرین 
و  رفتاری کودکان  مهارت های  آموزش  و مرکز 
و  بازدید  منطقه  این  فرآموز(  )مرکز  نوجوانان 
دستورات لازم را جهت پیشرفت هرچه سریعتر 
این پروژه ها در راستای توسعه کسب و کارهای 
خانگی و صنایع دستی و کاهش رفتارهای پرخطر 
در میان کودکان و نوجوانان را صادر کرد.مقصد 
مجموعه   ،۷ منطقه  شهرداری  مدیران  بعدی 
چمن  زمین  پروژه  و  شهربانو  آموزشی  فرهنگی 
مربع،  متر   ۳۵۰ متراژ  به  بانوان  ویژه  مصنوعی 
عملیات عمرانی روکش آسفالت مکانیزه خیابان 
های پلیس و سروش به متراژ بیش از یکهزار و 
های  ساختمان  سازی  مناسب  مربع،  متر   ۵۰۰
افراد دارای  شهرداری سطح منطقه جهت تردد 
روی جداره  بر  دیواری  نقاشی  اجرای  معلولیت، 
بار  بازار میوه و تره  های محلات کم برخودار و 

خیابان سمیه بازدید به عمل آمد.

مدیر کل روابط عمومی وزارت بهداشت اعلام کرد:
اجاره رحم در کشور قانونی است

روابط  کل  مدیر 
بهداشت  وزارت  عمومی 
فعلی  شرایط  در  گفت: 
کشور  در  رحم  اجاره 
انجام  قانونی  صورت  به 
می شود و هیچ گزارشی 

آن  بودن  بهداشتی  غیر  و  غیرقانونی  بر  مبنی 
نداریم.

عمومی  روابط  کل  مدیر  جهانپور  کیانوش 
به  رحم  اجاره  موضوع  درباره  بهداشت،  وزارت 
صورت غیرقانونی در کشور اظهار کرد: در شرایط 
و  قانون  اساس  بر  کشور  در  رحم  اجاره  کنونی 
کاملا  صورت  به  و   است  شده  تدوین  مقررات 

قانونی انجام می شود.
بر  مبنی  گزارشی  امروز  به  تا  داد:  ادامه  او 
اجاره رحم به صورت غیرقانونی و غیر بهداشتی 
به وزارت بهداشت گزارش نشده است و معتقدم 
که با قوانین و مقرارتی که در این زمینه داریم  
هیچ دلیلی برای انجام کارهای غیر قانونی وجود 

ندارد.
 مدیر کل روابط عمومی وزارت بهداشت با 
اشاره به اینکه رحم استیجاری  از نظر شرعی و 
قانونی و تحت شرایط خاص هیچ گونه مشکلی 
این  در  روشنی  و  شفاف  مقررات  گفت:  ندارد، 
خصوص وضع و به سراسر کشور ابلاغ شده است.
زوجین  مواردی  در  اگر  گفت:  جهانپور 
باشند،  اجاره ای  رحم  از  استفاده  نیازمند 
می توانند این کار را بر اساس قوانین و به صورت 

کاملا علمی و اخلاقی انجام دهند.
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